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SLOIA RP, Katowice, dnia 04.02.2025 r. 

PROTOKÓŁ Nr 32/02/2025 

z posiedzenia Rady SLOIA RP VI kadencji 2022-2026 

W dniu 04.02.2025 r. odbyło się kolejne planowe posiedzenie Rady Śląskiej Okręgowej Izby 
Architektów RP. Spotkanie rozpoczęto przy udziale 7 członków Rady obecnych w siedzibie SLOIA RP 
(PŚ, MPi, AW, HP, DF, AL, AK) i 2 członków uczestniczących w spotkaniu za pośrednictwem platformy 
spotkań online (JL, PSt) w godzinie jej rozpoczęcia. Posiedzenie posiada quorum, a Rada SLOIA RP jest 
w stanie podejmować uchwały. 

(łącznie w głosowaniu bierze udział 9 członków Rady) 

1. Przewodniczący Piotr Średniawa [PS] przywitał zebranych przypominając, że głównym tematem 
spotkania są przygotowania do zjazdu okręgowego. 
Kolejne spotkanie Rady wyznacza się na 05.03.2025 r. - przyjęto bez uwag. 
Zgodnie z proponowanym terminarzem na ww. spotkaniu zatwierdzane będą materiały na zjazd 
(sprawozdania organów, sprawozdanie finansowe i projekt budżetu), zatem przypomniał, że 
obecność na posiedzeniu jest obowiązkowa. 

2. [PS] Przystąpił do przyjęcia porządku obrad: 
w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto porządek 

3. Przystąpiono do przyjęcia protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady (nr 31/01/2025 z dnia  
08.01.2025 r.):  
w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto protokół 

(na spotkanie przybył członek Rady – RL, łącznie w głosowaniu bierze udział 10 członków Rady) 

4. [PS] Sprawy członkowskie - głosowanie uchwał: 

a) wpis na listę członków na wniosek: 
W/12/02-2025 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 
W/13/02-2025 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 
W/14/02-2025 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 
W/15/02-2025 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 
W/16/02-2025 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 

b) przywrócenie w prawach członka: 
P/3/02-2025 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 

c) zawieszenie w prawach członka na wniosek: 
ZW/3/02-2025 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 
ZW/4/02-2025 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 

d) skreślenie z urzędu: 
SU/2/02-2025   przyjęto do wiadomości 
SU/3/02-2025   przyjęto do wiadomości 

5. [PS] Przygotowania do XVIII Sprawozdawczego Okręgowego Zjazdu SLOIA RP: 
- na prośbę delegatów z Bielska-Białej, w związku z kolizją wstępnie przyjętego terminu zjazdu 

z zebraniem Zarządu Głównego SARP, termin zjazdu wyznacza się na 22.03.2025 r. 
- pozostałe terminy zgodnie z proponowanym harmonogramem: 

- przygotowanie sprawozdań organów za rok 2024 i przekazanie do OKR – do 15.02.2025 r. 
- przygotowanie projektu budżetu na rok 2025 – do 21.02.2025 r. 
- działania OKR oraz przygotowanie sprawozdania OKR za 2024 r. – od 28.02.2025 r. 
- zawiadomienie delegatów na zjazd SLOIA RP o terminie i miejscu zwołania okręgowego 

zjazdu sprawozdawczego -  do dnia 20.02.2025 r. 
- przygotowanie i wysyłka dokumentów zjazdowych do delegatów na zjazd okręgowy – do  

07.03.2025 r. 

1) Uchwała Nr 1/02-2025 w sprawie zwołania XVIII Sprawozdawczego Okręgowego Zjazdu 
Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP w 2025 r.  
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w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto 

2) Uchwała Nr 2/02-2025 w sprawie organizacji XVIII Sprawozdawczego Okręgowego Zjazdu 
Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP w 2025 r. 

w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto 

- [PS] poprosił przewodniczących organów o przygotowanie zestawień zapotrzebowania 
środków na diety i ryczałty w postaci łącznej - do ujęcia w projekcie budżetu, 

- [EW] poinformowała, że spotkanie OKR zaplanowano na 18.02.2025 r. 

(na spotkanie przybył członek Rady – MM, łącznie w głosowaniu bierze udział 11 członków rady) 

6. [DF] Sprawy finansowe – podsumowanie roku 2024: 
- aktualnie wynik finansowy okręgu zmyka się stratą - 56 700 zł - w wyniku tym nie ujęto 

jeszcze faktury za energię elektryczną (ostatecznie strata przekroczy 60 tys.), 
- w wyniku obowiązujących zasad redystrybucji rok 2024 był dla naszego okręgu kolejnym, 

bardzo trudnym okresem – z uwagi na brak pieniędzy z bieżących wpływów na niezbędne 
wydatki w grudniu przekazano 100 tys. zł z kwot zaoszczędzonych w latach poprzednich, 

- zwróciła uwagę, że od trzech lat okręg nie jest w stanie wypracować nowych oszczędności, 
a środki odłożone na lokatach zwiększane są jedynie przez kwoty odsetek, 

- nie widać szansy na zmianę tej sytuacji w kolejnym roku, 

(dyskusja – zwrócono uwagę, że po raz pierwszy wynik finansowy okręgu zamyka się znaczną stratą 
mimo że obecnie odprowadzamy do KIA zdecydowanie więcej środków, niż przez wszystkie lata 
istnienia izby; podkreślono, że w założeniu oszczędności gromadzone są na nieprzewidziane wydatki 
a nie bieżącą działalność, która powinna być opłacana z aktualnych wpłat; ponownie wskazano na 
ogromną dysproporcję pomiędzy środkami, w przeliczeniu na członka, w izbach najmniej licznych 
w stosunku do izb najliczniejszych - np. SLOIA 893,00 zł/ LUOIA 3000,00 zł) 

(MP w podsumowaniu dyskusji poinformował, że z danych statystycznych wynika, iż tylko ok. 20 % 
osób uzyskujących uprawnienia wpisuje się do izby, przy czym nasz okręg stanowi chlubny wyjątek -
 w wyniku ostatniej sesji wpisało się ok. 80 % uprawnionych, choć jest to zaledwie 30 osób) 

- [PS] w odpowiedzi na pytanie przypomniał, że w zjeździe uczestniczyć może każdy, jednakże 
wyłącznie delegaci są uprawnieni do głosowania i uczestnictwa w dyskusji. 

7. [AL] informacja o czynnościach w sprawie tzw. podpisywaczy – jedna z uchwał została przekazana 
do ORzOZ, natomiast od drugiej wpłynęło odwołanie, które przekazano do KRIA - oczekujemy na 
zajęcie stanowiska, 

(dyskusja – poproszono o przygotowanie opinii prawnej dot. właściwości odwołania od uchwały nie 
będącej stricte uchwałą osobową, a także przyjęto przesłanie pytania o termin rozpatrzenia sprawy) 

8. [PS] Planowane wydarzenia – program na bieżący rok: 
- maj 2025 r. - FORMA, 
- czerwiec 2025 r. - konferencja: “Prawo budowlane i Warunki Techniczne. Teoria i Praktyka” – 

3 edycja - poświęcona analizie postępowań administracyjnych prowadzonych przez organy 
aab –  w szczególności czasu ich trwania poprzez wezwania do uzupełnienia wniosku, a w tym 
zasadności merytorycznej i prawnej żądania do uzupełnienia, lub korekty PZT i PAB, 

- październik 2025 r. - międzynarodowa konferencja dot. planowania przestrzennego: 
“Przyszłość Miast - konsekwencje uchwalenia planów ogólnych”, różnice w procedurach 
wydawania decyzji wzizt obecnie i od 2026 r., planowanie przedmieść, 

- przegląd architektury województwa śląskiego SPAW - realizowany we współpracy z SARP 
o/Katowice oraz prezentowany w ramach 4DD 2026 - jako wydarzenie kończące bieżącą 
kadencję. 

9. Sprawy pozostałe - Program Kształtowanie Przestrzeni: 
- [PS] KRIA nie zajęła jednoznacznego stanowiska w sprawie realizacji Programu Kształtowanie 

Przestrzeni na poziomie okręgów – do chwili obecnej nie określono zasad podejmowania 
zobowiązań i odpowiedzialności za działania edukacyjne z dziećmi i młodzieżą, prowadzone 
przez osoby nie posiadające wykształcenia pedagogicznego, nie będące członkami izby, czy jej 
pracownikami, 
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- przyjęto, że niewykorzystane środki na dofinansowanie Programu – w kwocie zadeklarowanej 
Uchwałą Nr 6/11–2024 z dnia 06.11.2024, zagwarantowane zostaną w budżecie na rok 2025, 

(dyskusja – skala działań izby i środków przeznaczanych na cele edukacyjne dzieci i młodzieży jest 
nieadekwatna do rzeczywistego zapotrzebowania; MPi przypomniała o rozmowach prowadzonych 
z Panią Joanną Bojczuk - Członkinią Zarządu Województwa Śląskiego na rzecz zainteresowania 
Urzędu Marszałka Województwa Śląskiego programem edukacyjnym i wprowadzeniem szerszych 
rozwiązań systemowych w ramach województwa; 

zwrócono uwagę, że izba poprzez swoich członków, posiada niezbędny zasób intelektualny do 
prowadzenia edukacji w obszarze kształtowania przestrzeni, jednakże powinna być podmiotem 
wspomagającym działania na tym polu, nie zaś głównym ich motorem i wykonawcą, a także 
płatnikiem - uzyskanie wymiernych wyników w zakresie podstawowej edukacji architektonicznej 
szerokiego kręgu odbiorców leży poza ekonomicznym zasięgiem samorządu) 

(do spotkania online dołączył członek Rady –  TW, łącznie w głosowaniu bierze udział 12 członków 
Rady) 

10. [AW, AK, goście spotkania] Omówienie kolejnych wydarzeń w ramach FORMY: 
- spotkanie jednodniowe - proponowane daty 09 lub 10.05.2025 r. (piątek lub sobota) – do 

uzgodnienia z terminarzem prelegentów, 
- z uwagi na okrojony czas i budżet (20 000 zł brutto) wydarzenie skierowane będzie do 

członków SLOIA / architektów ze Śląska / studentów ze Śląska; 

(dyskusja o zasadach finansowania wydarzenia, w tym korzystania ze środków pochodzących z umów 
sponsorskich - podkreślono, że środki dodatkowe pozyskiwane są dla izby, a nie samej Formy, 
konieczna jest koordynacja prowadzonych rozmów i uwzględnienie warunków wynikających ze 
zobowiązań okręgu wobec sponsorów strategicznych)  

- na spotkaniu 03 lutego br., w gronie osób zaangażowanych w organizację wydarzenia, 
dyskutowano nad tematyką - pomysły opracowane zostaną na kolejne spotkanie 
(24 lutego br.). 

(dyskusja nad opracowaniem długofalowej polityki programowej Formy, np. w oparciu o Manifest 
sformułowany na pilotażowym spotkaniu) 

11. Przygotowania do pozostałych wydarzeń w SLOIA RP: 
- [WP] konferencja 05.06.2025 r. (organizatorzy: SLOIA RP, WI ŚUW, Akademia Śląska, miejsce: 

aula Akademii Śląskiej) – kontynuacja tematyki z zakresu prawa budowlanego: projekt 
budowlany - ujednolicenie procedur i wymagań, postanowienia organów aab dotyczące 
uzupełnienia braków, 

- [WP] konferencja 23.10.2025 r. (organizatorzy: SLOIA RP, WI ŚUW, Akademia Śląska, miejsce: 
aula Akademii Śląskiej) – kontynuacja zagadnień poświęconych planowaniu przestrzennemu: 
planowanie miast, 

(omawiane tematy: propozycje prezentacji, prowadzący, ewentualna możliwości rejestracji spotkań, 
kampania informacyjna o zbieraniu przykładów postanowień do omówienia) 

- [PS] SPAW – tak jak poprzednio izba refundować będzie członkom OIA koszt jednej planszy 
zgłoszenia, a także partycypować w kosztach wydania katalogu wystawy, 

- poddano pod głosowanie program zaplanowanych aktywności na rok 2025/2026 – do ujęcia 
w projekcie budżetu: 

w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto do realizacji 

12. [HP] Szkolenia w SLOIA RP: 
- 11.02.2025 r. – szkolenie produktowe Aluprof (przyjęto, że wykład będzie rejestrowany, jeśli 

firma prowadząca sfinansuje nagranie), 
- trwają przygotowania do szkolenia z akustyki, na podstawie uzyskanej oferty Politechniki 

Śląskiej, 

13. Wolne wnioski: 
- [TW] poruszył problem ewaluacji szkół architektonicznych: obecnie ocena jakości działalności 

naukowej odbywa się w oparciu o trzy czynniki: liczbę wysoko punktowanych publikacji, 
współpracę z otoczeniem społeczno-gospodarczym (nie chodzi przy tym o współpracę z izbą 
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samorządu zawodowego) i ilość grantów - zaapelował o wystąpienie OIA do Ministra 
Szkolnictwa Wyższego, ze wskazaniem ubocznych skutków utrzymywania takich zasad oceny, 
tj. dalszy spadek liczby osób z uprawnieniami wśród kadry nauczającej, oraz osób faktycznie 
uprawiających zawód. 

 
Na tym zakończono posiedzenie Rady. 
Całość posiedzenia była nagrywana i została zarchiwizowana na CD-ROM. 
Lista obecności w załączeniu. 

 

 
Sekretarz Rady SLOIA RP 

Anita Langer, Architekt IARP 
Przewodniczący Rady SLOIA RP 
Piotr Średniawa, Architekt IARP 


